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De VVD is trots op Drenthe en op hoe we met elkaar onze samenleving vormgeven. Wij zijn hier niet van 
de grote woorden maar des te meer van de daden. We staan nuchter in het leven, en we benaderen de 
vraagstukken in onze provincie met gezond verstand. 

De afgelopen jaren hebben we als VVD in Drenthe veel bereikt. Zo hebben we ruimte weten te 
behouden voor ondernemers en hebben we nieuwe ontwikkelingen gestimuleerd: denk aan de IT 
Hub in Hoogeveen, de steun voor waterstofprojecten en de ondersteuning van precisielandbouw. We 
versnelden de woningbouw heel praktisch met extra menskracht voor de vergunningverlening. In het 
omgevingsbeleid lieten we opnemen dat nieuwe zonnepanelen vooral op daken geplaatst moeten 
worden en niet op landbouwgrond. Over de stikstofplannen van het kabinet hebben we ons kritisch 
uitgelaten en actie ondernomen richting onze partijgenoten in Den Haag. Maar we zijn nog niet klaar! 

Drenthe is een fijne provincie om in te wonen, werken en recreëren. Dat willen we zo houden en ook 
verder uitbouwen. Iedereen moet daarbij steeds eigen keuzes kunnen blijven maken, dat is voor ons een 
belangrijk uitgangspunt. De VVD biedt mensen graag de kans zichzelf en hun bedrijven en organisaties 
te verder te ontwikkelen. We geloven in de kracht van innovatie en in de kracht van onze inwoners. 
Samen zoeken we de antwoorden op de grote vraagstukken van deze tijd. Niet door te schreeuwen 
aan de zijlijn of andersdenkenden te bestoken met boze tweets, maar door gezamenlijk te werken aan 
gedegen oplossingen die passen bij Drenthe. Waarbij we steeds voor ogen houden dat we met elkaar 
de ontwikkelingen moeten kunnen blijven bijhouden. Ook in de portemonnee. We zijn continu in contact 
met onze partijgenoten in Den Haag, om ervoor te zorgen dat ook daar het Drentse geluid goed wordt 
gehoord. 

Wij staan voor een Drenthe waar je de ruimte krijgt, ook als ondernemer, en waar iets te beleven valt. 
Waar je vrij bent om eigen keuzes te maken: waar je wilt wonen, welke tradities je koestert, of je met de 
auto, de fiets of het OV reist en hoe je je huis verwarmt. Waar je je veilig voelt, je inkomen kunt verdienen 
en je niet te veel kwijt bent aan belastingen. Waar we vooruitgang boeken door het inzetten van nieuwe 
technologie en nieuwe inzichten. Dat is waar de VVD in Drenthe voor gaat en voor staat. 

Ik ben trots op onze kandidatenlijst met stuk voor stuk enthousiaste en ondernemende mensen die 
middenin de maatschappij staan en goed weten wat er leeft in Drenthe. Die hun uiterste best willen 
doen ieders vrijheden te beschermen, verantwoordelijkheid durven te nemen en voor echte oplossingen 
zorgen. 

Samen met u als inwoners willen we de komende vier jaar verder bouwen aan onze mooie provincie. 
Zodat we zorgen voor oplossingen die goed werken in de Drentse situatie. Waarbij we, met een koel 
hoofd en een warm hart, doen wat nodig is.

Willemien Meeuwissen 
Lijsttrekker

  Doen wat nodig is
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Veel betaalbare (huur én koop) woningen erbij in alle 12 
gemeenten.

Ruimte voor bedrijvigheid, MKB ondersteunen, investeren 
in nieuwe oplossingen. 

Toekomst voor de landbouw en het platteland. 

Haalbare en betaalbare energietransitie met oog voor het 
landschap en met draagvlak bij inwoners. 

Veilig en snel op pad: verdubbelen N34, aanpakken 
rotonde Gieten, sneller spoor naar de randstad, aanleg 
Nedersaksenlijn.

Toekomst voor Groningen Airport Eelde. 

Ruim baan voor evenementen en dorpsfeesten.

Nieuw stadion FC Emmen.

Goed zorgen voor de natuur maar deze niet overal heilig 
verklaren. De wolf weren uit Drenthe.

Provinciale belasting (de opcenten op de 
motorrijtuigenbelasting) omlaag.
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  1. Wonen
Een huis is meer dan een dak boven je hoofd. Het is je thuis, een plek waar je je veilig en 
prettig voelt. Wij willen dat je op ieder moment in je leven een passend huis kunt vinden. 
Helaas is de woningnood ook in Drenthe groot. Maar liefst één op de vijf mensen is op 
zoek naar een (beter) passende woning. Daarom moeten er betaalbare huizen worden bij-
gebouwd, kantoren worden omgebouwd, boerderijen worden gesplitst en ruimte worden 
gemaakt voor creatieve oplossingen zoals flexwoningen, tiny houses en uitbreidingen op 
bestaande panden. 

Wat wij willen:

De provincie brengt in kaart welke bouwlocaties er nu zijn, waar aan welk type woningen behoefte 
is en brengt mogelijke nieuwe bouwlocaties in beeld. We dringen bij gemeenten aan op concrete 
bouwplannen en willen weten wanneer de eerste paal de grond ingaat: hoog tijd voor versnelling van 
de bouw!

Vanuit de provincie moet alles op alles gezet worden om woningbouw in de gemeenten mogelijk 
te maken. Gemeenten en bouwers moeten maximaal gefaciliteerd worden. Waar regelgeving knelt, 
moet de provincie zich inzetten om samen oplossingen te vinden. Het tempo moet omhoog en daar 
zetten we ons voor in.

Op ons initiatief is een knelpuntenpot gevuld waarmee we gemeenten ondersteunen met een 
vliegende brigade van ervaren deskundigen die woningbouw kunnen versnellen. Zo nodig geven we 
hier een vervolg aan. Ook kan de provincie bijdragen aan de ‘onrendabele top’ om zo de bouw van 
betaalbare koopwoningen te stimuleren.
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We experimenteren met elementen uit de Omgevingswet - zoals het flexibeler maken 
van bestemmingsplannen - zodat we snel kunnen starten met het bouwen van flex- en 
starterswoningen. Zo kunnen bijvoorbeeld jongeren in hun eigen dorp blijven wonen. 

Om doorstroming te bevorderen is het belangrijk te bouwen voor ouderen. Veel ouderen willen 
blijven wonen in hun eigen omgeving, veelal in een huis met een (kleinere) tuin. Er moet gebouwd 
worden voor de vraag.

We ondersteunen transformatie en renovatie van leegstaande bedrijfs- en winkelpanden. We 
onderzoeken daarnaast met woningbouwcorporaties of de naoorlogse wijken (tussen 1945 en 1980 
gebouwd) verbeterd kunnen worden door nieuwbouw, aanbouw of aanpassing; waarbij zowel het 
woongenot wordt verhoogd als het aantal woningen kan worden uitgebreid.

We willen het permanent bewonen van recreatiewoningen mogelijk maken waar dat goed aansluit 
bij de huidige situatie van het recreatiepark en bij de wensen van de bewoners en de gemeente, om 
zo het reguliere woningaanbod te vergroten.

De vraag naar sociale huurwoningen is vele malen groter dan het aanbod. Starters, gescheiden 
mensen en statushouders staan in de rij. Tijdelijke sobere huisvesting voor statushouders kan de 
druk op deze markt helpen te verlichten.
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  2. Economie
Een bloeiende economie valt of staat met de kracht van haar ondernemers. De afgelopen 
jaren hebben de ondernemers in Drenthe het zwaar te verduren gehad door de 
coronacrisis, de oorlog in Oekraïne en de stijgende energieprijzen. We ondersteunen onze 
ondernemers daarom waar mogelijk. Regels moeten duidelijk zijn en niet steeds 
veranderen, en ruimte blijven bieden voor ontwikkelingen. We zorgen voor een goed 
regionaal vestigingsklimaat. We stimuleren en faciliteren ondernemers om te investeren in 
innovatie en in de economie van de toekomst. Daarbij gaan we voor de 4 B’s: 
Bedrijvigheid, Binnensteden, Buitengebied en Bereikbaarheid. We zoeken structurele, 
innovatieve oplossingen voor het MKB om ervoor te zorgen dat de Drentse dorpen en 
steden leefbaar, aantrekkelijk en relevant blijven en daarmee een bijdrage leveren aan de 
brede welvaart in onze provincie.

Wat wij willen:

Het midden- en kleinbedrijf ondersteunen we met faciliteiten en financieringsmogelijkhden via Ik Ben 
Drents Ondernemer en via de Investerings- en Ontwikkelingsmaatschappij voor Noord-Nederland 
(NOM). Dit zetten we voort. Daarnaast helpen we ondernemers met de stijgende energielasten 
door financiering te bieden voor energiebesparende maatregelen en energieopwekking voor eigen 
gebruik.

Veel nieuwe banen en innovaties komen van startende ondernemers. De provincie dient extra 
aandacht te besteden aan het stimuleren en ondersteunen van innovatieve start-ups. Ook willen we 
bedrijven ondersteunen bij hun volgende groeistap. Ik ben Drents Ondernemer breiden we op dit 
punt verder uit.

We willen een actief acquisitie- en vestigingsbeleid waarin de rode loper wordt uitgerold voor 
bedrijven. Een welkomstteam bij de provincie met alle benodigde expertise helpt de ondernemer 
een goede keus te maken voor een vestigingsplek in Drenthe. Mocht een bedrijf overwegen te 
vertrekken dan zet dit ondernemende team zijn inventiviteit in om het bedrijf alsnog voor onze 
provincie te behouden.

Via TopDutch werken we in noordelijk verband gezamenlijk aan branding en acquisitie.
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Verouderde bedrijventerreinen dienen te worden opgeknapt en goed aan te sluiten op de omgeving: 
bereikbaar (fysiek en digitaal), veilig, duurzaam en toekomstbestendig. Ook de lokale samenwerking 
tussen ondernemers is hierbij belangrijk. Waar nodig ondersteunen we gemeenten hierbij. We 
vinden het verstandiger om oude bedrijfsterreinen te renoveren, dan nieuwe bedrijfsterreinen aan te 
leggen, maar soms is uitbreiding voor de lokale bedrijvigheid noodzakelijk. 

Ondernemers moeten vaak lang wachten wanneer zij een vergunning hebben aangevraagd. Wij 
willen dat het voor ondernemers duidelijk is wanneer zij een vergunning kunnen krijgen en dat 
de provincie snel reageert op een vergunningsaanvraag. We verlengen de geldigheidsduur van 
vergunningen waar dat kan. 

Voor ondernemers zijn duidelijkheid en heldere regels van het grootste belang. We zorgen daarom 
dat de regels die de provincie oplegt in heldere taal zijn geschreven.  

We experimenteren met regelarme zones, waar ondernemers zonder bemoeienis van de overheid 
hun bedrijf kunnen oprichten. Waar mogelijk richten wij deze zones voor langere tijd in.  

De provincie koopt bij voorkeur in bij Drentse ondernemers en betaalt haar rekeningen binnen dertig 
dagen. Voor openbare aanbestedingen wordt gebruik gemaakt van platforms die breed bekend zijn 
bij ondernemers.

Ook stimuleren we een krachtige samenwerking tussen de 4 O’s: Ondernemers, Onderwijs, 
Onderzoek en Overheid. Met deze samenwerking geven we samen inhoud aan de economie van de 
toekomst. De hubs in Drenthe op het gebied van Health, IT en Tech verdienen onze steun om verder 
uit te groeien.

We stimuleren regionale samenwerkingen, zoals met de regio Zwolle, regio Groningen-Assen en de 
samenwerking tussen Emmen/Coevorden met Hardenberg/Twente.

Groningen Airport Eelde (GAE) is belangrijk voor Noord-Nederland en draagt bij aan een goed 
vestigingsklimaat voor bedrijven, maar is ook van belang voor bijvoorbeeld orgaantransplantaties in 
het UMCG. We vinden dat het vliegveld tijd verdient om zich verder te ontwikkelen en zien kansen 
in de nabije toekomst voor elektrisch vliegen met kleine toestellen en de inzet van drones. We 
vinden ook dat GAE een goede positie moet krijgen in de langetermijnvisie van Nederland voor de 
luchtvaart.

Emmen staat bekend om haar maakindustrie in combinatie met chemie. We ondersteunen deze 
bedrijven bij hun stappen naar een meer duurzame en circulaire wijze van produceren. Dat gebeurt 
samen met Groningen in het groene chemie-ecosysteem in Noord-Nederland (chemieclusters in 
Emmen en Delfzijl). 

We ondersteunen slimme demo-fabrieken bij de ontwikkeling van nieuwe technieken waarbij 
innovatieve machines, data en software gecombineerd worden. Zij bieden stages aan voor 
studenten en delen hun kennis met andere bedrijven.

Steeds meer mensen nemen zelf initiatief om samen een oplossing te vinden voor maatschappelijke 
uitdagingen zoals de aanleg van snel internet of het gezamenlijk inkopen of opwekken van energie 
en het onderhouden van groen. Voor deze initiatieven is professionele ondersteuning van belang.

Detailhandel en stadscentra/dorpskernen
Leegstand in steden en dorpskernen willen we tegengaan. We helpen de gemeenten een 
compacter winkelcentrum te realiseren, waar ruimte is voor nieuwe bedrijvigheid zoals 
horeca, cultuur en overnachtingsmogelijkheden. We zien hiervoor graag een vervolg op het 
Regiostedenfonds en de subsidieregeling Herstructurering Ruimtelijke Kwaliteit. We ondersteunen 
gemeenten bij het aanboren van andere (Europese) financieringsbronnen. 
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Recreatie en toerisme 
Drenthe is een levendige provincie waar veel te beleven is en dat willen we zo houden. 
Vergunningaanvragen voor evenementen moeten eenvoudig zijn aan te vragen en snel verleend 
worden.

Recreatie en toerisme zijn belangrijke dragers van onze lokale economie. Wij willen dat de provincie 
recreatieve ondernemers stimuleert en de natuur zo veel mogelijk openstelt voor recreatie. 
Recreatieve ondernemers die willen uitbreiden willen we de ruimte geven. We blijven inzetten op 
vitale vakantieparken.

We promoten via Marketing Drenthe dat Drenthe een aantrekkelijke provincie is om te bezoeken, met 
een breed aanbod: natuur, vermaak, sportieve en culturele activiteiten voor jong en oud. Provincie- en 
stads/streekmarketing moeten op elkaar aansluiten om synergie te creëren. 

Drenthe verdient nieuwe, hoogwaardige dag-attracties die ook bij slecht weer bezoekers kunnen 
trekken. Bijvoorbeeld bij Assen Zuid, in Zuidwest en in Zuidoost Drenthe. We willen dat de provincie 
zich hiervoor inzet.

De provincie moet blijven inzetten op het vitaliseren van vakantieparken. 

Agrarische sector
De VVD ziet de agrarische sector als belangrijke drager van het landelijk gebied. Niet alleen op 
economisch maar ook op sociaal gebied. De VVD strijdt voor een eerlijk en zorgvuldig stikstofbeleid 
met perspectief voor de boeren. (Zie verder hoofdstuk Natuur en stikstof.)

De VVD zet in op duurzame en economisch rendabele landbouw. We versterken de agrarische 
structuur van het gemengd grondgebruik (akkerbouw en veeteelt) in Drenthe. Daarnaast moet er 
ruimte zijn voor innovatie. 

Precisielandbouw voorziet in een verdere verduurzaming van de sector. De VVD wil hier meer op 
inzetten. Dat biedt tevens kansen voor economische groei en export van kennis.

De combinatie van tuinbouw en industrie in het tuinbouwgebied van Erica en Klazienaveen biedt 
kansen ten aanzien van de energietransitie. De VVD wil dit ondersteunen.

We zien kansen om de agrisector aan te laten sluiten op ontwikkelingen bij Chemport Europe (de 
chemieclusters in Emmen en Delfzijl): de sector kan plantaardige materialen leveren als grondstof.
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We willen een doordachte Detailhandelsvisie opstellen. Waarmee we ervoor zorgen dat 
grootschalige (perifere) projecten worden afgestemd en niet kannibaliserend zijn op het aanwezige 
aanbod binnen de gemeenten en worden afgestemd op eventuele ontwikkelingen in de 
buurgemeente. De huidige regierol van de provincie willen we voortzetten en aanscherpen.   

Kleine - en sinds kort ook steeds meer grote retailers - storten zich op de lokale en duurzame 
kringlopen, nu nog vooral in kleding en meubels maar in de komende jaren ook andere branches. 
Dat juichen wij toe. Tegelijkertijd lijkt er ook weer plek te komen voor oude ambachten, zoals 
naaiateliers, houtbewerking en bijvoorbeeld brouwers. Deze initiatieven ondersteunen we.  
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Digitalisering
De fysieke en digitale wereld raken steeds meer met elkaar vervlochten, ook in Drenthe. Digitalisering 
is veelomvattend en biedt kansen en mogelijkheden, maar is ook steeds meer een randvoorwaarde 
geworden in het dagelijks leven. De VVD zet stevig in op de transitie van analoog naar digitaal, op het 
gebruik van data en de toepassing van digitale technologieën. 

De uitvoering van de Digitaliseringsagenda Drenthe Digitaal dient veel aandacht te krijgen bij de 
provincie. Het gaat aan de ene kant om het op orde brengen van basisvoorwaarden zoals de 
beschikbaarheid van snel internet voor iedereen en digitale loketten bij de overheid. Daarnaast 
gaat het om het stimuleren van het benutten van digitale mogelijkheden bij het MKB, de industrie, 
het onderwijs, de zorg, de landbouw, mobiliteit en logistiek, energie en in de leefomgeving. Op 
verschillende plaatsen in dit verkiezingsprogramma geven we hier voorbeelden van.



  3. Verkeer & Vervoer 
Bereikbaarheid van dorpen, steden en voorzieningen is van groot belang voor de inwoners 
van Drenthe. Goede bereikbaarheid is bovendien een randvoorwaarde voor economische 
ontwikkeling en daarmee een belangrijke vestigingsfactor. We moeten daarom blijven 
werken aan goede en veilige verbindingen tussen dorpen en steden. Zowel via het spoor 
en de weg als door de lucht en over het water. Zowel met het openbaar vervoer als op 
onze provinciale wegen. Maar ook de digitale snelweg verdient aandacht.

Wat wij willen:

Voor veel inwoners in Drenthe is de auto onmisbaar om naar hun werk te gaan of om familie en 
vrienden te bezoeken. Er is immers vaak geen alternatief. Daarom moet het autogebruik niet duurder 
worden gemaakt. De provinciale opcenten op de motorrijtuigenbelasting moeten worden bevroren 
en indien mogelijk verlaagd. 

Bij het Rijk moet stevig worden aangedrongen bij een eventuele invoering van rekeningrijden oog te 
hebben voor de karakteristieken van onze provincie: onze inwoners moeten niet de dupe worden 
van de invoering van een vlaktaks of een dergelijke generieke maatregel.

Een weg is een gebruiksobject en slijt na verloop van tijd. Het is dus belangrijk dat we blijven 
investeren in goed onderhoud van de provinciale wegen. Denk daarbij ook aan investeringen in 
innovaties op en rond de weg. Bijvoorbeeld lantaarnpalen met meerdere functies: oplaadpaal, 
camerapaal, 5G paal en monitor luchtkwaliteit.

Om files te voorkomen wil de VVD dat de trajecten op de A28 tussen Meppel en Hoogeveen en 
tussen Groningen en De Punt zesbaans worden. 

De rotonde bij Gieten moet zo snel mogelijk aangepakt worden zodat het verkeer beter kan 
doorstromen.

Veiligheid op en rond onze wegen heeft prioriteit. We zetten daarom in op een goede inrichting van 
de provinciale wegen, met veilige oversteekplaatsen en overzichtelijke kruisingen. 
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We willen dat de N34 (Emmen-De Punt) zo snel mogelijk veiliger wordt voor automobilisten en 
daarom moet deze minimaal gedeeltelijk worden verdubbeld. Ook de N48 (Hoogeveen-Balkbrug) 
moet veiliger worden. Daarnaast wil de VVD dat de provincie meewerkt aan de verdubbeling van 
E233 in Duitsland, over de grens bij Coevorden. Dat verbetert de doorstroming op de route van 
Amsterdam naar Berlijn.   

Of je nu met de trein, bus, auto of fiets rijdt: om tot een goede integratie van het vervoerssysteem te 
komen en gemakkelijk over te kunnen stappen, moeten de vervoersmogelijkheden op strategische 
plekken aan elkaar worden gekoppeld. We zetten in op provinciale knooppunten met frequente 
verbindingen. Digitale reizigersinformatie over de volle breedte van het vervoersaanbod is hierbij 
een belangrijke randvoorwaarde. Ook het combineren van particulier en openbaar vervoer is een 
mogelijkheid om het vervoer te verbeteren. 

Het is voor onze inwoners belangrijk dat er goed en efficiënt openbaar vervoer is. We investeren 
in elektrische bussen en in bussen op waterstof. Ook werken we graag mee aan innovatieve, 
kostenefficiënte alternatieven. We staan positief tegenover nieuwe vormen van (openbaar) vervoer, 
zoals vraag gestuurd OV of Mobility as a Service.

We onderzoeken waar we de busverbindingen met grotere plaatsen in de buurprovincies Friesland 
en Overijssel kunnen verbeteren. 

De VVD wil versnelling van het treinverkeer op het bestaande spoor tussen Drenthe en de Randstad. 
Dit verleidt reizigers om de auto te laten staan en verbindt onze regio beter met de Randstad. 
Spoorcongesties moeten worden tegengegaan door alternatieve routes aan te bieden. 

In Noordelijke samenwerking en met een gezamenlijke lobby richting het Rijk zetten we ons 
nadrukkelijk in voor aanleg van de Nedersaksenlijn en daarnaast voor de Lelylijn.

De terminal in Coevorden is belangrijk voor het goederenvervoer over spoor. We ondersteunen de 
uitbreiding van het spoorgebruik met personenvervoer over de grens.

Wij willen ruim baan voor het vaarverkeer: de haven van Meppel moeten goed onderhouden worden 
en vaarwegen zoals het Meppelerdiep moeten waar nodig worden uitgebaggerd.

Onze regionale luchthaven Groningen Airport Eelde (GAE) is belangrijk voor de regionale 
economie maar bijvoorbeeld ook voor orgaantransplantaties in het UMCG en de ontwikkeling van 
dronetoepassingen. Elektrisch vliegen lijkt binnen enkele jaren bereikbaar te zijn en biedt veel kansen 
voor regionale luchthavens zoals GAE. De VVD wil dat GAE een duurzame basis krijgt voor de ex-
ploitatie-financiering vanuit het Rijk bijvoorbeeld door GAE op te nemen in de Schiphol groep. Ook 
ondersteunen we de duurzaamheidsinitiatieven van GAE van harte. 

Ook als fietser is het belangrijk je veilig door onze provincie te kunnen bewegen. We zetten in op 
goed onderhouden fietspaden en verlichting. Daarnaast zorgen we voor duidelijke bewegwijzering 
en bovendien voor veilige oversteekplaatsen, vooral op de routes waar veel scholieren fietsen.

Door de toename van het gebruik van elektrische fietsen en pedelecs kunnen grotere afstanden op 
een tweewieler worden afgelegd. Voor het woon-werk verkeer én in de vrije tijd. De laatste stukken 
van de fietssnelweg tussen Groningen en Assen worden binnenkort aangelegd. De VVD wil dat deze 
er ook op andere plekken komen.

De infrastructuur rond de VAM-berg willen we verbeteren zodat er voldoende ruimte is voor alle 
bezoekers.

Snel internet overal in onze provincie is essentieel voor school, werk, zorg en andere zaken in het 
leven. Waar nodig dient de provincie de aanleg te faciliteren.

Mobiele bereikbaarheid in de hele provincie is belangrijk uit veiligheidsoogpunt, maar ook om 
bijvoorbeeld thuis te kunnen werken. De provincie zet zich ervoor in de providers te bewegen slechte 
bereikbaarheid op te lossen.
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De agrarische sector levert een belangrijke bijdrage aan de provinciale economie, 
voedselvoorziening en leefbaarheid in het landelijk gebied. De boeren hebben de 
afgelopen decennia veel daadkracht laten zien. De VVD staat pal achter de boeren. 
Zij verdienen onze waardering, vertrouwen en ruimte om te ondernemen en innoveren. 
De stikstofopgave is een opgave die velen direct raakt en waardoor veel onzekerheid 
wordt ervaren, zoals afgelopen tijd (nogmaals) duidelijk zichtbaar is geworden. De VVD 
wil dat de provincie een belangrijke rol krijgt in veranderingen in het landelijk gebied. Op 
constructieve wijze willen wij bijdragen aan realistische oplossingen die recht doen aan 
de natuur, aan de levensvatbaarheid van de agrarische sector en de leefbaarheid op het 
platteland. We zetten volop in op een eerlijk en zorgvuldig stikstofbeleid.

Wat wij willen:

We willen als provincie de ruimte krijgen van het Rijk om met de relevante partijen aan tafel te gaan 
en om de regionale belangen af te wegen. We realiseren ons dat er lastige keuzes moeten worden 
gemaakt. Maar we vinden het belangrijk niet alleen te kijken naar wat er níet kan, maar juist ook wat 
er wél kan.
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  4. Natuur & Stikstof
Leefbaar landelijk gebied met 
toekomstperspectief



Wij willen dat de provincie vrijkomende stikstofruimte inzet voor het legaliseren van de PAS-melders 
in onze provincie en voor het mogelijk maken van economische ontwikkelingen en evenementen.

Juist ook bij de Drentse boerenbedrijven is de kennis aanwezig om tot oplossingen te komen. 
Dat hebben de boeren de afgelopen jaren overtuigend laten zien, door voortdurend technologisch 
te innoveren en zich in te spannen voor onder andere agrarisch natuurbeheer. De VVD heeft er 
vertrouwen in dat boeren, natuurbeheerders en de provincie samen tot eerlijke en doelmatige 
oplossingen zullen komen. Ook andere sectoren en bedrijven moeten hun steentje gaan bijdragen.

We houden het doel steeds goed voor ogen, en dat is de kwaliteit van de natuur op orde brengen. 
Het is belangrijk dat er per Natura 2000 gebied in kaart wordt gebracht wat de staat is van de 
natuur, welke stikstofuitstoot eventuele problemen veroorzaakt en wat andere oorzaken zijn. Daarna 
bekijken we per gebied wat hier de relevante maatregelen zijn die het doel daadwerkelijk dichterbij 
brengen. Daarbij kijken we breed en niet alleen naar de agrarische sector. We willen niet werken met 
de kaarten met algemene doelen. We willen ook geen gedwongen uitkoop van boerenbedrijven. 

Door gericht aan de slag te gaan met de natuur met intensief beheer, toegespitst op het specifieke 
gebied en de omstandigheden, kan de natuur weerbaarder gemaakt worden tegen stikstof. Dit 
laatste willen we vastleggen in meerjaarlijkse beheerplannen. 

Door volop in te zetten op innovaties kan een aanzienlijk gedeelte van de beoogde stikstofreductie 
behaald worden. Door alle onzekerheden over de precieze juridische onderbouwing bij de 
rechter, durven veel agrariërs logischerwijs nu niet te investeren. Het is aan de rijksoverheid om 
die onzekerheid weg te nemen en aan de slag te gaan met de juridische onderbouwing van die 
innovaties, zoals innovatieve stalsystemen.

Agrarische ondernemers moeten de ruimte krijgen om nevenactiviteiten te ontplooien, zoals op het 
gebied van recreatie, toerisme of natuurbeheer. Op het gebied van natuurbeheer is het belangrijk dat 
zij dezelfde behandeling krijgen als terrein beherende organisaties of de kans krijgen (gezamenlijk) 
een terrein beherende organisatie op te richten.

Agrarische sector

Bij zowel bestaande als nieuwe natuur is wat de VVD betreft de toegankelijkheid voor onze inwoners 
een basisvoorwaarde. Het is belangrijk dat onze inwoners kunnen genieten van al het moois wat 
Drenthe te bieden heeft.

Graag bieden wij ondernemers de ruimte om initiatieven te ontplooien die passen binnen onze 
recreatie- en natuurgebieden.

Naast de toenemende druk op de natuurgebieden is bij uitstek de druk op recreatief zwemwater de 
laatste jaren fors gestegen. Het is zeer belangrijk dat onze inwoners voldoende en veilig verkoeling 
kunnen zoeken op bijvoorbeeld warme zomerdagen. Goede kwaliteit van het water is een vereiste, 
net als voorzieningen zoals toiletten en horeca.

Een fijne groene leefomgeving in balans met wonen en werken is zeer belangrijk voor onze inwoners. 
De afgelopen jaren is dat nog duidelijker en actueler geworden en is de druk op onze natuurgebieden 
toegenomen. Het is belangrijk het groen te beschermen en tegelijkertijd de mogelijkheden te 
gebruiken voor recreatief gebruik door onze inwoners. Natuurgebieden en de omliggende dorpen 
en steden moeten goed met elkaar in verbinding staan om zo beleefbare natuur dichtbij onze 
woongebieden te bieden.
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Goed beheerde natuur
Vanaf 1990 wordt gewerkt aan de realisatie van het Natuur Netwerk Nederland. Dat moet uitgroeien 
tot een strook van aaneengesloten natuurgebieden, waardoor dieren en planten zich goed kunnen 
verspreiden. Dit bevordert de biodiversiteit. Wij steunen deze ontwikkeling. 

We willen een realistisch natuurbeleid, en pragmatisch omgaan met de uitvoering ervan. Het 
moet mogelijk worden terug te komen op eerdere keuzes wanneer de situatie daar om vraagt. De 
provincie voegt geen extra natuurdoelen toe bovenop Haagse en Brusselse doelen. 

Jaarlijks steekt de provincie aanzienlijke sommen geld in natuurbeheer, dat veelal wordt uitgevoerd 
door terrein beherende organisaties (de zogenaamde TBO’s). De VVD vindt dat hieraan meer 
resultaatgerichte afspraken gekoppeld dienen te worden.

We zijn voor het behoud van weidevogels in ons landschap en kiezen daarbij voor een integrale 
aanpak.

We willen maximale ondersteuning bieden bij de bestrijding van dieren die grote overlast 
veroorzaken, bijvoorbeeld steenmarters, ganzen en vossen. 

De wolf richt veel schade aan onder schapen en inmiddels ook bij grote grazers in natuurgebieden. 
Wolf-werende maatregelen blijken regelmatig niet toereikend. De VVD wil een goede 
schaderegeling, en waar dat mogelijk is binnen de wettelijke regels, moet actief worden opgetreden 
tegen de wolf. Keuzes maken over welke dieren je in Drenthe wilt hebben is onvermijdelijk. Voor 
wat betreft de VVD kiezen we voor schaapskuddes en daarmee niet voor de wolf. We willen de 
mogelijkheden gebruiken die de (Europese) wetgeving biedt om ons te weren tegen de wolf. 

Ook groot wild past wat de VVD betreft niet bij de relatief kleinschalige natuurgebieden in Drenthe en 
levert problemen op voor de landbouw en de verkeersveiligheid. Voor wilde zwijnen geldt dat de VVD 
de nulstand wil voortzetten.

We vinden dat de FBE (Fauna Beheer Eenheid) een belangrijke taak moet hebben bij het beheer van 
Fauna. 

Het bestrijden en beheersen van invasieve exoten zoals de Japanse duizendknoop en rivierkreeften 
en van schadelijke bermplanten zoals het jacobskruiskruid moet beter geregeld worden. De 
provincie past het maaibeheer van haar bermen aan. Waar mogelijk en doelmatig worden natuurlijke 
bestrijdingsmiddelen ingezet.

We volgen kritisch de ontwikkeling van de Nationale Parken ‘nieuwe stijl’ in onze provincie. De 
afweging rond keuzes voor natuur, wonen en bedrijvigheid moet blijven liggen bij de betreffende 
gemeenteraden en Provinciale Staten.
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  5. Milieu, water, bodem 
Een schone leefomgeving is van belang, voor nu en voor later. Door nieuwe methodes en 
technieken zijn we als maatschappij in staat om steeds minder belastend te zijn voor het 
milieu. Ook het verwerken van afval als nieuwe grondstof draagt daaraan bij. Daarnaast 
vraagt de klimaatverandering om een adaptieve strategie als het gaat om waterbeheer, 
zodat we beter kunnen omgaan met perioden van droogte en zware regenval. Ten aanzien 
van activiteiten in onze bodem dienen we een grote zorgvuldigheid te betrachten.

Wat wij willen:

Bij vergunningverlening houden we ons in Drenthe aan de landelijke wet- en regelgeving. We maken 
geen extra regels bovenop Haagse en Europese regels.

Minder last van overstromingen en minder last van verdroging in Drenthe. De VVD vindt het belangrijk 
dat we de inrichting van onze provincie hierop aanpassen. Waarbij we steeds blijven toetsen aan het 
criterium ‘haalbaar en betaalbaar’. Want ook andere belangen zoals die van de landbouw, de natuur 
of in het kader van de veiligheid moeten worden meegenomen bij het bepalen van de te nemen 
maatregelen. Daarnaast is voldoende gezond en schoon grond- en oppervlaktewater van belang. 
Hiervoor werken we nauw samen met onze partijgenoten in het waterschap.

Gaswinning uit de kleine gasvelden van Drenthe en de gasopslag in Langelo leiden tot zorgen bij 
inwoners. De VVD volgt de ontwikkelingen op de voet. We vinden het belangrijk dat risico’s op 
bodemdaling onafhankelijk worden onderzocht. De uitkomsten moeten door het Rijk zwaar worden 
meegewogen bij de vergunningverlening. Tevens wil de VVD dat eventuele schade snel en adequaat 
wordt afgewikkeld. We willen dat voor Langelo en voor de Drentse delen van het gasveld Slochteren 
dezelfde regelingen gelden als in het Groningse. 
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Jongeren

  6. Welzijn & Veiligheid
Welzijn gaat over kwaliteit van leven, van jong en oud. Het heeft een duidelijke relatie met 
de kwaliteit van de regionale economie, met wonen en de beschikbaarheid van zorg. Maar 
welzijn betreft ook de mate waarin de behoefte aan immateriële zaken wordt ingevuld. 
Daarbij kun je bijvoorbeeld denken aan veiligheid en sport.

Wat wij willen:

De VVD vindt dat jongeren speciale aandacht verdienen. Drenthe kan alleen toekomstbestendig zijn 
als er meer jongeren bij komen dan er vertrekken. Het is daarom belangrijk om de kernvoorwaarden 
daarvoor op orde te hebben. Jongeren zijn belangrijk voor Drenthe en moeten mogelijkheden krijgen 
om zich te ontplooien.

Wij vinden het belangrijk dat Drenthe beschikt over goede en aantrekkelijke uitgaansmogelijkheden.

We zetten ons ook in voor veiligheid voor jongeren. We willen veilige routes van en naar school. En 
veilige uitgaansgebieden.

Onderwijs moet je gemakkelijk vanuit je eigen dorp of stad kunnen bereiken door middel van een 
goede OV-verbinding of andere alternatieven.

Wij vinden dat er meer starterswoningen gebouwd moeten worden in Drenthe.
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Ouderen
De VVD vindt het belangrijk dat ouderen in onze provincie prettig kunnen wonen met een hoge 
kwaliteit van leven.  Voorzieningen voor ouderen op het gebied van wonen, mobiliteit, en zorg dienen 
op niveau te zijn. 

We zijn voorstander van de bouw van levensloopbestendige woningen. Dat kunnen appartementen 
zijn, maar veel ouderen wonen liever in grondgebonden woningen in hun eigen dorp. Ook die 
moeten er daarom bijgebouwd worden.

Ook willen we dat er ruimte is voor andere woonvormen. Zoals kinderen die voor hun ouder 
wordende ouders willen zorgen. En daarvoor hun huis willen uitbreiden of van een aanbouw willen 
voorzien.

Zorg
Goede zorgvoorzieningen die aansluiten bij de behoefte van inwoners zijn belangrijk. De afgelopen 
jaren is de inrichting van de zorgvoorzieningen aan het veranderen. Hoog-complexe zorg wordt 
meer geconcentreerd aangeboden in de grootste ziekenhuizen. En veel voorkomende zorg wordt 
dichterbij huis georganiseerd in de poliklinieken van streekziekenhuizen en bij lokale huisartsen- en 
gezondheidscentra. Deze beweging komt de kwaliteit van de zorg ten goede. Maar dan dienen de 
beschikbaarheid en de bereikbaarheid wel gegarandeerd te worden. De VVD let hierop. 

Ouderen blijven steeds langer thuis wonen. Voor hen is een goede wijkverpleging van belang. En als 
thuis wonen niet meer gaat, dan dienen ouderen te kunnen wonen in een woon-zorgvoorziening. 
In Drenthe zien we steeds meer initiatieven voor kleinschalige woon-zorg centra. Wij juichen dit toe, 
omdat deze voor veel ouderen een prettige woonomgeving bieden. We steunen deze ontwikkeling 
in ons omgevingsbeleid. 

Wij stimuleren zorginnovatie, bijvoorbeeld op het terrein van domotica en robotisering.

Geen discriminatie
Onze vrijheid lijkt zo vanzelfsprekend. Vrijheid om te zijn wie je bent. Vrijheid om te zeggen wat je 
denkt. En dat je in vrijheid hand in hand kan lopen met wie jij wilt. Er is al veel verbeterd, maar helaas 
bestaat discriminatie ook in de Drentse samenleving nog steeds. Dat is onacceptabel en dat moeten 
we bestrijden.

De VVD zal blijven uitdragen dat discriminatie niet normaal is. Door mensen erop aan te spreken, 
maar ook meer symbolisch, door bijvoorbeeld de regenboogvlag te hijsen. Het is goed dat we dat 
ook in de provincie Drenthe hebben gedaan om daarmee aandacht te vragen voor het tegengaan 
van discriminatie van onze LHBTI+ inwoners. Want discriminatie op het werk, op straat of bij de 
sportclub: dat kan echt niet en moet afgelopen zijn.
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Een veilig Drenthe
De VVD wil dat inwoners zich veilig voelen binnen onze provincie. 

Ondermijning tegengaan is de komende jaren een belangrijk thema. Wij vinden dat de provincie 
goed moet omgaan met vrijkomende agrarische bebouwing zodat criminele activiteiten worden 
voorkomen. Daarnaast moet de provincie extra alert zijn bij de aan- en verkoop van grond en bij 
aanbestedingen. Bedreiging of omkoping van politici en ambtenaren wordt nooit getolereerd.

Drugsafval dumpen in onze provincie is onacceptabel. Dergelijke criminele activiteiten worden hard 
aangepakt en fors beboet.

De provincie heeft als bevoegd gezag van grote industriële bedrijven en inrichtingen een belangrijke 
taak op het gebied van handhaving op milieudelicten. Wij vinden dat bedrijven die zich niet aan de 
regels houden aangepakt moeten worden en een passende sanctie opgelegd moeten krijgen. Een 
schone en veilige provincie is essentieel voor de inwoners van Drenthe. 

Overlast in het openbaar vervoer moet aangepakt worden. Wij vinden dat de provincie vol moet 
inzetten op overleg met het Rijk om tot een structurele oplossing te komen voor aanpak van de 
overlast van veiligelanders in bus en trein in Emmen en omstreken. 

Een sportief Drenthe
Sport en bewegen zijn belangrijke steunpilaren voor de bevordering van sociale ontwikkeling en van 
vitaliteit en gezondheid. De VVD vindt daarom dat iedere Drent plezier moet kunnen beleven aan 
sport. We steunen Sport Drenthe.  

Wij vinden dat de provincie zich moet richten op het ondersteunen van grote topsportevenementen 
met maatschappelijke en economische spin-off. Denk hierbij bijvoorbeeld aan de TT, het EK 
veldrijden, het EK-wegwielrennen en het Concours Hippique De Wolden. De breedtesport is een 
logisch vervolg van topsport, maar breedtesport is vooral het terrein van de gemeenten.

Wij zijn trots op het feit dat er een Drentse voetbalclub in de Eredivisie speelt. De VVD vindt dat 
FC Emmen een nieuw eredivisiewaardig stadion verdient. Daarom moet de provincie FC Emmen 
ondersteunen bij het bouwen van een nieuw stadion. Dat kan in combinatie met een sportcampus 
zodat talent zich kan ontwikkelen.

Sportverenigingen in Drenthe lopen tegen steeds meer regels en procedures aan bij de dagelijkse 
organisatie en bij evenementen. De VVD wil het voor verenigingen eenvoudiger maken door de 
regels en procedures tegen het licht te houden en gemakkelijker maken waar dat kan.

Wij vinden dat het verder verduurzamen van (sport)accommodaties een speerpunt voor de 
komende jaren moet worden, onder andere door meer aanbod van financiële middelen aan clubs 
en inzet op innovatieve projecten.
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  7. Energie
Wij vinden het belangrijk om voor onze energievoorziening niet meer afhankelijk te zijn van 
landen met vijandige regimes. Tegelijkertijd willen we ook de uitstoot van CO2 
verminderen. Daarom vindt de VVD de energietransitie van groot belang. We willen onze 
energievoorziening op een verstandige manier inrichten, die haalbaar en betaalbaar is 
voor onze inwoners en bedrijven. Alleen dan is er voldoende draagvlak om een ambitieuze 
transitie daadwerkelijk succesvol te maken. Daarnaast houden we oog voor de impact op 
ons landschap. Een verstandige inzet op verduurzaming verlaagt uiteindelijk de 
energiekosten voor gezinnen en ondernemers, die door de hoge energieprijzen steeds 
vaker in de knel komen. 

Wat wij willen:

Energiebesparing is de beste vorm van duurzame energie. De provincie stimuleert en ondersteunt 
inwoners en het MKB bij isolatie- en andere maatregelen die energie besparen. Daarnaast vindt de 
VVD dat ondernemers geholpen moeten worden bij de financiering van energieopwekking. 

Ook bij grootverbruikers stimuleert de provincie verduurzaming van het energiegebruik. Zoals 
bijvoorbeeld het hergebruik van warmte bij Attero in Wijster, het GETEC park (voorheen EMTEC 
terrein) in Emmen en bij de tuinbouwkassen in Erica en Klazienaveen.

Wij vinden het belangrijk dat de provincie investeert in alternatieve vormen van energie zoals 
waterstof, geothermie, en groen gas. Daarnaast willen we ook inzetten op nieuwe vormen van 
energieopslag.

De VVD wil dat inwoners zelf kunnen kiezen hoe ze hun huis verwarmen; daar past geen dwang bij. 
Wel kan de overheid het overstappen naar meer duurzame verwarming stimuleren.

Energie besparen, opwekken en opslaan 
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Gebruik van de ruimte
Grote windmolens op land leiden bij veel mensen tot zorgen over wat dat betekent voor hun 
leefkwaliteit. Windparken op zee hebben onze voorkeur, maar we zijn niet tegen elk initiatief op land. 
We staan nieuwe windparken op land alleen toe als er lokaal draagvlak is en als de windmolens op 
voldoende afstand staan van de bebouwing.

Het toestaan van kleine windmolens tot 15 meter hoogte is de bevoegdheid van de gemeente. 
De VVD wil dat de provincie nagaat of windmolens tussen 15 en 25 meter hoog kunnen worden 
toegestaan voor eigen energiegebruik. Daarmee maken we het mogelijk dat bijvoorbeeld 
boerderijen energieneutraal kunnen worden. 

Zonneparken zijn een effectief middel in de energietransitie, maar nemen erg veel ruimte in 
beslag. Daarom blijft zon-op-dak wat de VVD betreft de norm en zijn nieuwe zonneparken 
alleen bij multifunctioneel ruimtegebruik toegestaan; door bijvoorbeeld een dubbelfunctie met 
parkeermogelijkheid zoals bij het TT-circuit of het plaatsen van zonnepanelen in de berm bij 
provinciale wegen.

Grote regionale energieprojecten moeten in samenspraak met de omgeving worden uitgevoerd. 
Participatie, overleg en inspraak van direct betrokkenen is een randvoorwaarde. Deze dient al te 
beginnen tijdens de planvorming. Mensen moeten immers echt nog iets aan de plannen kunnen 
veranderen. De VVD vindt dat de provincie hierop moet toetsen bij het verlenen van vergunningen.

De Regionale Energie Strategie wordt in Drenthe uitgevoerd door de 12 gemeenten en de provincie 
samen. De VVD vindt de energietransitie belangrijk, en ook dat goed wordt samengewerkt. Maar 
we willen wel dat de zeggenschap over de te maken keuzes blijft liggen waar die hoort: bij de 12 
gemeenteraden en provinciale staten.

De netinfrastructuur in Drenthe raakt vol. De provincie dient met netbeheerders te onderzoeken 
waar en hoe snel uitbreiding kan plaatsvinden, en dit te ondersteunen. Zo kunnen woning- en 
gebouweigenaren met zonnepanelen terug blijven leveren aan het net en kunnen bedrijven zonder 
problemen uitbreiden of zich vestigen in Drenthe.

De provincie ondersteunt bedrijven en burgers bij het plaatsen van laadpaalinfrastructuur op de 
plekken waar dit past in de netinfrastructuur. 

Oude gasleidingen schrijven we niet zomaar af. Deze kunnen in de toekomst gebruikt worden voor 
groen gas of waterstof. 

We geven de energiebedrijven de ruimte om de energie-infrastructuur aan te passen.

De provincie voert actief beleid om lokale en regionale verduurzaming van het bedrijfsleven te 
stimuleren.

Energienetwerken

Kansen voor de economie
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We staan achter de landelijke inzet van de VVD voor kernenergie. Omdat er in Drenthe geen 
koelwater voorhanden is, is het niet mogelijk in Drenthe zelf kernenergie op te wekken.



  8. Onderwijs & Arbeidsmarkt
We moeten klaar zijn voor de economie van de toekomst. Door robotisering, digitalisering 
en automatisering verandert immers ons werk. Dankzij technologie verdwijnen sommige 
banen en komen er tegelijkertijd ook banen bij. En doordat de beroepsbevolking krimpt, 
hebben we die technologische vernieuwingen ook hard nodig. Om sneller te werken en 
om slimme oplossingen te bedenken voor de toekomst is een goede aansluiting van ons 
(mbo)onderwijs op de arbeidsmarkt onontbeerlijk. De urgentie om de kloof tussen 
onderwijs en arbeidsmarkt en de mismatch tussen vraag en aanbod in de regio te 
overbruggen, wordt alsmaar groter. 

Wat wij willen:

De vraag naar ‘innovatie’, de groeiende digitaliseringsopgave en het oplopende tekort aan 
voldoende en goed opgeleide medewerkers in de techniek, zorg, bouw, retail en de horeca vragen 
om samenwerking met het HBO en MBO onderwijs, maar ook een aanjagende, faciliterende en 
ondersteunende rol vanuit de provincie. 

We stimuleren het verbeteren van de aansluiting tussen het onderwijs en de arbeidsmarkt en 
ondersteunen de samenwerking tussen scholen en bedrijven om personeelstekorten aan te pakken. 
We ondersteunen leer-werkakkoorden tussen het bedrijfsleven en onderwijsinstellingen.
 
Een vak leer je het beste in de praktijk. Bedrijven moeten daarom meer ruimte krijgen om eigen 
scholen op te richten. Zo ontstaat er kleinschalig onderwijs dat automatisch goed aansluit op de 
arbeidsmarkt. We faciliteren dergelijke scholen. 
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Stageplekken zijn belangrijk voor de beroepsbevolking van de toekomst. Wij stimuleren 
ondernemers om stageplekken aan te bieden.

We willen dat de finale van de (v)mbo Skills vakwedstrijden in 2024 of 2025 naar Drenthe wordt 
gehaald.

We zetten actief in op ‘een leven lang leren’ en ondersteunen het MKB daarbij.

We ondersteunen de regiocampus Greenwise in Emmen: hier komen onderwijs en innovatie samen 
op het gebied van groene chemie, de productie en distributie van groen gas en waterstof én digitale 
transformatie. Denk bij dat laatste bijvoorbeeld aan ‘smart industry’: waarin data in productiebedrijven 
geïntegreerd wordt voor slimme oplossingen, of aan technologische innovaties in zorg en welzijn. 

De Universiteit van het Noorden is een kennis- en innovatienetwerk van vijf noordelijke 
kennisinstellingen: Rijksuniversiteit Groningen, Hanzehogeschool, NHL Stenden, Van Hall 
Larenstein en het UMCG. Dit netwerk biedt kansen voor de het versterken van de innovatie- en 
concurrentiekracht van heel Drenthe. We stimuleren het ontwikkelen van dependances in Drenthe. 
Deze creëren kansen voor bedrijven, lokken investeringen uit en zorgen voor werkgelegenheid. 
De Universiteit van het Noorden is goed voor de verdere onderwijs-, economische- en culturele 
ontwikkeling van Drenthe. 

Om het aanbod van hoger onderwijs in de regio te versterken is het van belang dat (internationale) 
studenten er gegarandeerd huisvesting kunnen vinden. Dit komt ook de arbeidsmarkt ten goede. 
Immers, veel van de internationale studenten vervolgt zijn of haar professionele carrière in Nederland, 
waarvan een substantieel deel in Drenthe. We vinden dat de provincie hieraan een bijdrage kan 
leveren.

We willen de kennis en ervaring van de (oud-) NAM-medewerkers graag behouden in onze provincie 
en inzetten voor het verder ontwikkelen en benutten van nieuwe vormen van energie en de daarvoor 
noodzakelijke technische infrastructuur. Wellicht bij de diverse maatschappelijke initiatieven. 
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  9. Kunst & Cultuur

Cultuur geeft het leven kleur en opent ogen voor andere gezichtspunten. Het verbindt de 
inwoners van Drenthe en biedt mogelijkheden voor ontplooiing en ontwikkeling. Daarom 
vindt de VVD een breed aanbod van cultuur belangrijk, zodat er voor iedereen wat van zijn 
gading te beleven is.

Wat wij willen:

Drenthe biedt een prachtig decor voor locatietheater. De VVD ziet ieder jaar graag minimaal één 
groot theaterspektakel op locatie in de provincie. De provincie kan dit ondersteunen. Ook het 
Shakespeare Theater in Diever, uitvoeringen van de Peergroup en talloze andere, ook particuliere, 
initiatieven dragen wij een warm hart toe. 

Festivals dragen bij aan een bruisend Drenthe waar iets te beleven valt, voor zowel inwoners als 
toeristen. Ze spreken een groot publiek aan. Denk onder andere aan het Bluesfestival in Grolloo, 
het Hello festival in Emmen, het Grachtenfestival in Meppel, het FestiValderAa in Schipborg en 
het Internationaal Filmfestival Assen. Maar ook bijvoorbeeld evenementen zoals de Etstoeldag in 
Anloo of de bloemencorso’s o.a. in Eelde en Elim. De VVD koestert deze festivals en evenementen 
en ziet deze graag jaarlijks terugkeren. De provincie dient zich tot het uiterste in te spannen om 
vergunningen voor evenementen te blijven verlenen.

Onze dorpsfeesten en tradities zoals het carbidschieten zijn belangrijk in de Drentse 
plattelandscultuur. De VVD wil deze daarom graag behouden.

De VVD wil jeugdig cultureel talent stimuleren om zich verder te ontwikkelen. Bijvoorbeeld op het 
gebied van jeugdtheater, klassieke muziek of popmuziek. 

De provincie steunt projecten van provinciaal georiënteerde orkesten zoals het Veenkoloniaal 
Symfonie orkest. Wat de VVD betreft zetten we dit voort.

Cultuur die bruist
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Erfgoed en Musea

Het Drents Museum behoort tot de top van Nederland en zet steeds meer in op het vertellen van 
Drentse verhalen in combinatie met andere Drentse organisaties en kleinere musea. Wij steunen dit 
van harte. Daarnaast blijft het Drents Museum verrassen met tentoonstellingen van internationale 
allure. Het Museum is belangrijk voor Drenthe, het trekt veel bezoekers naar onze hoofdstad en heeft 
daarmee ook een economische spin-off. De VVD ondersteunt het Drents Museum van harte. 

Het is van belang onze monumenten goed te onderhouden, zodat ook de toekomstige inwoners 
en bezoekers van Drenthe er van kunnen genieten. En ook opdat de geschiedenis opnieuw beleefd 
kan worden. De VVD wil dat het verhaal dat bij de monumenten hoort meer wordt uitgedragen en 
daarmee extra toeristen naar onze provincie trekt. 

We zijn trots op de Koloniën van Weldadigheid (in Frederiksoord, Wilhelminaoord en Veenhuizen) 
die recent de Unesco Wereld Erfgoed status hebben verworven. Het is nu belangrijk het toeristische 
product rond deze bijzondere plekken met een unieke geschiedenis verder uit te bouwen, samen 
met de ondernemers in de regio. Ook kan de provincie actief ondersteunen bij het aantrekken van 
nieuwe initiatieven die passen bij deze locaties.

Drenthe is de provincie van de hunebedden en daar zijn wij als VVD trots op. Wij willen dat 
deze monumenten goed toegankelijk zijn voor iedereen. Onze provincie is uniek door zijn 
bodemgesteldheid en archeologie, het Geopark de Hondsrug maakt dat zichtbaar. De Hunebed 
Highway is in 2018 gestart als een ludieke actie, maar deze zou wat ons betreft nu verder uitgebouwd 
kunnen worden samen met de recreatieondernemers in het gebied.

Tot de musea van provinciaal belang behoren het Drents Museum, het Hunebedcentrum in Borger, 
het Nationaal Gevangenismuseum in Veenhuizen, het Herinneringscentrum Kamp Westerbork in 
Hooghalen, Museum De Buitenplaats in Eelde en Museum de Proefkolonie in Frederiksoord. We 
hopen dat het Veenpark in Emmer-Compascuum zich eveneens gaat ontwikkelen tot het niveau 
van deze musea, en zich daarmee zal scharen in de rij van musea van provinciaal belang. Hiermee 
beschikt Drenthe over een aantrekkelijk aanbod voor inwoners en toeristen. Al deze musea hebben 
onze steun. 

Naast deze musea van provinciaal belang kent Drenthe ook veel kleinere musea. Ook deze dragen 
bij aan een aantrekkelijke provincie om te bezoeken. Veel vrijwilligers zetten zich hiervoor in, en de 
VVD prijst hen daarvoor. Via het Platform Drentse Musea worden deze musea ondersteund met 
bijvoorbeeld trainingen. Dit willen we voortzetten.  
  
Het Nedersaksisch als streektaal verdient provinciale steun. 

De belangstelling voor de geschiedenis van Drenthe groeit. De VVD wil daarom dat het verhaal van 
Drenthe nog meer wordt uitgedragen. 

25Verkiezingsprogramma 2023-2027 - 9. Kunst & Cultuur

In 2023 wordt in Drenthe veel aandacht geschonken aan het Van Goghjaar. De VVD vindt dit 
belangrijk. We kunnen genieten van zijn kunst en leren over zijn verleden in Drenthe, maar tevens zet 
Drenthe er zichzelf mee op de kaart en we verwachten een economische spin-off. 



Bestuur

  10. Bestuur, Europa en 
  Financiën
De provincie is er niet voor zichzelf, maar voor de inwoners van Drenthe. De VVD staat voor 
een provincie die vooruit kijkt, regisseert, verbindt en faciliteert. Die samen met haar 
partners investeert in de toekomst van Drenthe. De provincie is een belangrijke schakel 
tussen gemeenten, Rijk en Europa. De VVD zet zich ervoor in dat er in Den Haag meer oog 
komt voor de uitwerking van rijksbeleid voor de situatie in Drenthe.  
De Europese Unie heeft een steeds grotere invloed op de provinciale beleidsterreinen 
zoals regionale economie, energietransitie en landbouw. Om invloed uit te kunnen oefenen 
is het van belang dat we als Noord-Nederland gezamenlijk optrekken, maar wij vinden het 
ook belangrijk dat de provincie zelf meer invloed uitoefent. 
In vergelijking met de meeste andere provincies beschikt de provincie Drenthe over 
beperkte financiële middelen. Behoedzaam financieel beleid, dat gebaseerd is op 
duidelijke keuzes is daarom extra van belang. 

Wat wij willen:

We willen voortzetting van de intensieve en daadkrachtige samenwerking met de Drentse 
gemeenten. Met behoud van ieders eigen verantwoordelijkheid. 

De organisatie moet zo (kosten)efficiënt mogelijk worden ingericht. We zetten daarbij in op een 
compacte en slagvaardige overheid. 

Wij zijn voor verdere samenwerking met Groningen, Friesland en Overijssel. 
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  10. Bestuur, Europa en 
  Financiën

De VVD wil bij aanbestedingen zo veel mogelijk regionale bedrijven een kans geven. Daarnaast willen 
we dat bij aanbestedingen veel aandacht wordt besteed aan innovatieve en duurzame oplossingen.

De VVD vindt dat de provincie zich niet bezig moet houden met zaken die al door het Rijk of door 
Europa zijn geregeld. Geen Drentse regels bovenop Haagse of Europese regels. 

Burgers en bedrijven moeten kunnen rekenen op snelle reactie en besluitvorming van de provincie. 
Digitale mogelijkheden worden zoveel mogelijk benut. 

Het is belangrijk dat er landelijk meer oog komt voor de situatie op het platteland. We onderhouden 
intensief contact met onze partijgenoten in Den Haag en zorgen ervoor dat het Drentse geluid daar 
goed wordt gehoord. 

We zijn geen voorstander van referenda. Deze brengen complexe vraagstukken terug tot een 
simpele stelling waar je slechts ‘ja’ of ‘nee’ op kunt zeggen. Daardoor kunnen mensen een voorstel 
alleen helemaal afschieten of juist omarmen; er is geen plek voor opbouwende kritiek. Referenda 
verbeteren daardoor de besluitvorming niet. 

Wel wil de VVD graag dat inwoners meedenken en inbreng leveren voor de besluitvorming. Graag 
gaan we met inwoners in gesprek. Daarnaast zetten we in de provincie ook het Drents panel in om 
peilingen onder de bevolking te doen rond actuele vraagstukken. 

De provincie moet een actief Europees beleid voeren waarbij onder andere ingezet wordt op het 
binnen halen van fondsen voor relevante Drentse programma’s. We benadrukken het belang van 
Noordelijke samenwerking hierbij.

We zijn voorstander van de verdere uitvoering van de ‘Duitsland-agenda’ waarbij we nauw 
samenwerken met Duitsland op gebied van onderwijs en arbeidsmarkt, MKB en recreatie.

We vinden het Rijnland Instituut een belangrijke organisatie om beroepsonderwijs en werkveld te 
verbinden in grensoverschrijdende samenwerkingen met Duitsland. 

Europa

Voor ons is een sluitende begroting uitgangspunt. Evenals een degelijk financieel beleid. Hier ziet de 
VVD op toe.

Tegenvallers in de exploitatie die tot een tekort leiden, moeten niet worden gedekt uit de algemene 
reserves. Zij moeten in beginsel worden opgevangen door de tering naar de nering te zetten.

De meeste mensen in Drenthe zijn afhankelijk van een auto als vervoermiddel. Daarom moet de 
provincie het autobezit zo laag mogelijk belasten en pleiten we voor een verlaging van de opcenten. 

Financieel
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Doen wat nodig is

Vragen of suggesties? Stuur een een e-mail naar: info@vvddrenthe.nl 
Wilt u meer weten over de VVD en onze mensen, kijk dan op: www.vvddrenthe.nl


